
 

23. januar 2019 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvad er status på “Kiffaq konto”? 

 

2. Regner Naalakkersuisut med at “Kiffaq konto” bliver en realitet? 

 

3. Er der en redegørelse for Kiffaq konto? 

 

4. Hvilke anbefalinger vedr. Kiffaq konti er der foreslået i redegørelsen? 

 

5. Har der været forudgående prioriteringer omkring de foreslående Kiffaq konti? 

 

6. Hvis ikke – hvornår regner Naalakkersuisut med at have en brugbart bekendtgørelse? 

 

7. Hvad er grunden til, at der hidtil ikke er sket noget i sagen? 

 

8. Har Naalakkersuisut andre oplysninger der er værd at fremlægge? 

 

 (Medlem af Inatsisartut Stine Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

 

Det er efterhånden flere år siden at snakken omkring Kiffaq konto er kommet igang. Mens vi har 

“diskuteret” eller mens sagen har været sat på vågeblus, er gælds posterne ikke blevet mindre, 

tværtimod er der oparbejdet gæld særligt til børnebidrag (A-bidrag), renovation og lignende. Familier 

der bliver sendt på gaden er ikke blevet færre. Det er på tide, at der bliver opsummeret status på sagen, 

er der en redegørelse på vej? - det er efterhånden 10 år siden vi startede med snakken.  

Jeg ønsker mine spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 


